
 

 
 

ARVIDSJAURS KOMMUN Sammanträdesprotokoll  
Árviesjávrien kommuvdna Sammanträdesdatum 

 
 

Blad 

 

Kommunstyrelsen 2024-10-15 262 
 

 
Plats och tid Kommunalhuset Arvidsjaur klockan 08.00-12.00. 
 
Beslutande Marcus Lundberg (s), vice ordförande 

Lena Karlsson (s) 
Gunilla Bäckström (s) 
Göte Renberg (s) 
Margoth Holmqvist (v) 
Martin Nilsson (c) 
Sofie Lundberg Nilsson (c) 
Agneta Starefeldt (s), tjg.ers. 
Anders Österberg (v), tjg.ers. 
Bjarne Hald (c), tjg. ers. 
Jens Eliasson (l), tjg ers. 

 
 
 
 
Övriga närvarande Stefan Andersson, KS Reklam, § 191 

Anne Enoksson, näringslivsstrateg, § 191 
Peter Öhman, socialchef, § 214  
Peter Andersson, skolchef, § 215 
Marina Voronova, ekonomichef 

 Lena Ruth, kommunchef 
Veronica Svalenström, sekreterare 

 Inga Sandström, sekreterare 
 

 
Utses att justera Jens Eliasson och Martin Nilsson 
 
Justeringens Kommunalhuset Arvidsjaur 2024-10-18 kl. 13.00 
plats och tid 
 
   Paragrafer 187–303 
Underskrifter Sekreterare Veronica Svalenström 
 
  ___________________________  
 Ordförande Marcus Lundberg 
 
    ________________________  
 Justerande Jens Eliasson Martin Nilsson, § 206 
 

 

Anslag / Bevis 
Justeringen har tillkännagetts genom anslag 

 
Organ Kommunstyrelsen 
 
Sammanträdesdatum 2024-10-15 
 
Datum då anslaget 2024-10-21 Datum då anslaget 2024-11-12 
sattes upp tas ned 
 
Förvaringsplats för Kommunstyrelsens kansli 
protokollet 
 
Underskrift   
 Veronica Svalenström 
 
Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen 2024-10-15 263 
 

 
Ärendeförteckning 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Ks § 187 
Fastställande av dagordning 
 
Ks § 188  
Val av justerare samt tid och plats för justering 
 
Ks § 189 
Meddelandeärenden 
 
Ks § 190  
Anmälan av beslut i delegerade ärenden 
 
Ks § 191 Dnr 00001/2024 101 
Företagsinformation – KS Reklam 
 
Ks § 192 Dnr 00168/2024 1010 
Remiss – Trafikverkets redovisning av uppdrag gällande förändrat 
avtalspartsförhållande mellan staten och Inlandsbanan Aktiebolag 
 
Ks § 193 Dnr 00027/2024 101 
Verksamhetsuppföljning - Budget- och skuldrådgivning (BUS) 
 
Ks § 194 Dnr 00136/2024 734 
Information om avslutat ärende –lex Sarah 2024–3 
 
Ks § 195 Dnr 00161/2024 734 
Information om avslutat ärende –lex Sarah 2024–4 
 
Ks § 196 Dnr 00162/2024 734 
Information om avslutat ärende –lex Sarah 2024–5 
 
Ks § 197 Dnr 00164/2024 732 
Information om avslutat ärende –lex Sarah 2024–6 
 
Ks § 198 Dnr 00165/2024 732 
Information om avslutat ärende –lex Sarah 2024–7 
 
Ks § 199 Dnr 00180/2024 734 
Information om avslutat ärende –lex Sarah 2024–8 
 
Ks § 200 Dnr 00204/2024 611 
Godkännande av fjärrundervisning 2024/2025 för elever inom grundskolan 
 

Justerandes sign.  
 
 
 

Beslutsunderlag 
 

Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen 2024-10-15 264 
 

 
Ärendeförteckning 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Ks § 201 Dnr 00177/2024 071 
Riktlinjer för barnomsorg på obekväm arbetstid  
 
Ks § 202 Dnr 00190/2024 600 
Rapport om det systematiska kvalitetsarbetet för grund- och förskolan 
läsåret 2023–2024 (SKA) 
 
Ks § 203 Dnr 00190/2024 600 
Huvudmannens mål för grund- och förskolan läsåret 2024/2025 
 
Ks § 204 Dnr 00181/2024 140 
Delägarskap i BD Pop AB 
 
Ks § 205 Dnr 00166/2024 1010 
Remiss - Riktlinjer för byggnadsvård i Lappstaden  
 
Ks § 206 Dnr 00214/2024 052 
Extra ekonomiskt stöd till Arvidsjaurs ryttarförening år 2024 
 
Ks § 207 Dnr 00195/2024 010 
Medfinansiering- Projekt- Kompetens I Samverkan 
 
Ks § 208 Dnr 00054/2024 041 
Revidering av kommunstyrelsens mål i mål- och resursplan 2025 och framåt 
 
Ks § 209 Dnr 00191/2024 042 
Delårsrapport 2024-08-31 - Kommunstyrelsen 
 
Ks § 210 Dnr 00192/2024 042 
Delårsrapport 2024-08-31 - Hela kommunen 
 
Ks § 211 Dnr 00208/2024 003 
Tillägg i arbetsordning för kommunfullmäktige och kommunfullmäktiges 
presidium gällande allmänhetens frågestund 
 
Ks § 212 Dnr 00290/2023 024 
Arvodesreglemente mandatperioden 2023–2026 – uppräkning av arvoden 
 
Ks § 213 Dnr 00140/2024 102 
Val av ersättare i kommunstyrelsen 
 
 

Justerandes sign.  
 
 
 

Beslutsunderlag 
 

Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen 2024-10-15 265 
 

 
Ärendeförteckning 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Ks § 214 Dnr 00037/2024 101 
Socialchefens rapport till kommunstyrelsen  
 
Ks § 215 Dnr 00038/2024 101 
Skolchefens rapport till kommunstyrelsen 
 
Ks § 216 Dnr 00002/2024 101 
Kommunchefens rapport  
 
Ks § 217 Dnr 00003/2024 101 
Rapport från kommunstyrelsens ordförande 
 
Ks § 218 Dnr 00002/2024 991 
VD-rapport - Arvidsjaur Kommunföretag AB 
 
_____ 
 

Justerandes sign.  
 
 
 

Beslutsunderlag 
 

Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen 2024-10-15 266 
 

 
 
 
Fastställande av 
dagordning 
 

Ks § 187 
 
Kommunstyrelsen har att fastställa dagordning för sammanträdet. 
 
Utöver den dagordning som föreligger föreslås följande: 
 
Jens Eliasson (l) 
Ny punkt – Val av ersättare i kommunstyrelsen 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
1. Dagordningen fastställs med tillägg av den punkt som föredragits av 

Jens Eliasson. 
_____ 
 
 

Justerandes sign.  
 
 
 

Beslutsunderlag 
 

Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen 2024-10-15 267 
 

 
 
 
Val av justerare samt tid 
och plats för justering 
 
 

Ks § 188 
 
Kommunstyrelsen ska utse justerare att jämte ordföranden justera dagens 
protokoll, samt besluta om tid och plats för justering. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
1. Jens Eliasson utses att justera protokollet. 
2. Som ersättare utses Martin Nilsson. 
3. Protokollet ska justeras på kommunstyrelsens kansli 2024-10-18, 

klockan 13.00. 
_____ 
 
 

Justerandes sign.  
 
 
 

Beslutsunderlag 
 

Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen 2024-10-15 268 
 

 
 
 
Meddelandeärenden 
 

Ks § 189  Expedierat per e-post om inget annat anges. 
 
III Meddelandeärenden 
 
* Protokoll 2024-08-26 
- Samiska rådet  
 
* Nyhetsbrev – september 2024 
- SmåKom  
 
* Protokoll 2024-09-25 
- Arvidsjaurs Kommunföretag AB 
 
* Inspektionsprotokoll Överförmyndarnämnden Skellefteå 
- Länsstyrelsen i Norrbottens län 
 
* Protokoll Arbetsutskottsmöte 2024-09-24 
- Kollektivtrafikmyndigheten i Norrbotten 
 
* Nyhetsbrev – oktober 2024 
- SmåKom  
 
* Protokoll 2024-09-19 
- Arvidsjaurs Energi AB 
 
* Protokoll 2024-10-03 
- E-nämnden 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
1. Redovisningen godkänns. 
_____ 
 
 
 

Justerandes sign.  
 
 
 

Beslutsunderlag 
 

Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen 2024-10-15 269 
 

 
 
 
Anmälan av beslut i 
delegerade ärenden 
 

Ks § 190 
 
Delegeringsbeslut som anslagits på kommunens anslagstavla 
 
Allmänna utskottet 2024-09-24  §§ 45-50 2024 
Allmänna utskottet 2024-10-01  §§ 51-53 2024 
Grund- och förskoleutskottet 2024-09-25  §§ 53-57 2024 
Kultur- fritids- och näringslivsutskottet 2024-09-26 §§ 27-35 2024 
 
Övriga delegeringsbeslut 
 
Kommunchef Lena Ruth 
Medverkan i projekt i den egna förvaltningen där  
ingen medfinansiering och andra merkostnader finns 
förutom eget arbete   §§ 1-1 2024 
 
Kommunchef Lena Ruth 
Beslut i alla ärenden där tjänsteman beslutar 
(Yttrande till polisen angående upplåtelse av offentlig 
plats)   §§ 1-1 2024 
 
Kommunchef Lena Ruth 
Omprioriteringar i investeringsbudget inom kommunstyrelsens 
förvaltningsområde   §§ 1-2 2024 
 
Trafikhandläggare William Båtmästar 
Yttrande till polisen angående upplåtelse av offentlig 
plats   §§ 13-14 2024 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
1. Redovisningen godkänns.  
_____ 
 

Justerandes sign.  
 
 
 

Beslutsunderlag 
 

Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen 2024-10-15 270 
 

 
 
 
Företagsinformation 
-KS Reklam 

Ks § 191  Dnr 00001/2024 101 
 
KS Reklam informerar om följande; 
 
KS reklam köpte 2011 AnnonsXet och i samband med utökades lokalerna. 
År 2012/2013 investerade företaget i en storformatprinter vilket var den 
största norr om Sundsvall. Idag har företaget kompletterat med ytterligare en 
printer. Det finns tre anställda inom företaget och verksamheten har utökats 
med försäljning av arbetskläder och profilprodukter.  
 
- Har kunder med företag både nationellt och internationellt 
- Försäljning sker via personliga kundbesök samt digitalt via webbytan. 

Webbshopen har ca 450 000 artiklar. 
- Stöttar nya lokala företagare med annonsering. 
- Samarbetet med kommunen har blivit bättre med åren och KS Reklam 

ser ljust på framtiden. 
- Annonsexet kommer ut två dagar i veckan med ett innehåll på minst 24 

sidor. Arvidsjaur, Malå, Arjeplog och Jörn tar del av Annonsexet.  
_____ 
 

Justerandes sign.  
 
 
 

Beslutsunderlag 
 

Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen 2024-10-15 271 
 

 
 
 
Remiss – Trafikverkets 
redovisning av uppdrag 
gällande förändrat 
avtalspartsförhållande 
mellan staten och 
Inlandsbanan Aktiebolag 
 
 
 
 Bilaga ./. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutet skickas till: 
. Landsbygds- och 
infrastrukturdepartementet 
 

Ks § 192 Dnr 00168/2024 1010 
 
Landsbygds- och infrastrukturdepartementet har inlämnat remiss av – 
Trafikverkets redovisning av uppdrag gällande förändrat 
avtalspartsförhållande mellan staten och Inlandsbanan Aktiebolag. 
 
Näringslivsstrateg Anne Enoksson och GIS-samordnare Erika Resin har 
inkommit med tjänsteskrivelse. 
 
Kommunstyrelsens beslut  
 
1.  Upprättat remissvar överlämnas till Landsbygds- och infrastruktur-

departementet. 
 
 

Justerandes sign. 
 
 
 

Beslutsunderlag 
Au 2024-09-24 
Tjänsteskrivelse – Näringslivsstrateg och GIS-
samordnare 

Utdragsbestyrkande 

  



 

 

 

Arvidsjaurs kommun 
Árviesjávrien kommuvdna 

Datum 

2024-10-15 
Referens, Dnr 

168/2024 

 
Handläggare 
Erika Resin 
Anne Enoksson 
 Landsbygds- och infrastrukturdepartementet 
  
 
Direktval 
 
 
 
 
 

Remissyttrande - Trafikverkets redovisning av uppdrag gällande förändrat 
avtalspartsförhållande mellan staten och Inlandsbanan Aktiebolag, dnr 
LI2024/00906 
 
Arvidsjaurs kommun anser att Trafikverkets utredning ger en alltför översiktlig bild av 
regeringsuppdraget. Kommunen menar att uppdraget borde ha varit tydligare och mer 
detaljerat för att möjliggöra djupare analyser. Analyser av konsekvenser, kostnadsberäkningar 
och totalförsvarets perspektiv saknas eller är mycket begränsade. 
 
Arvidsjaurs kommun kan hålla med om att en avtalsförändring inte innebär några större 
förändringar i praktiken då Trafikverket redan är en del av staten. Ett förändrat 
avtalspartsförhållande ska ge möjligheter till effektiviseringar och utveckling för regionen inte 
bara bli ett förtydligande av roller. I ett ändrat avtalspartsförhållande ser kommunen att fokus 
ska vara inlandsbanans framtid. Inlandsbanan har potential att ge möjlighet till att utveckla 
transporter men har också en betydelse för regionens samhällsutveckling och totalförsvaret. 
Kommunen ser dock en risk med att Inlandsbanans betydelse kan minska om Trafikverket tar 
över förvaltningen, eftersom deras fokus troligtvis har mer av ett nationellt perspektiv än 
regionalt. 
 
Kommunen delar försvarsmaktens synpunkt om att ett nytt avtal i enlighet med gällande 
lagstiftning kan innebära att banan upplåts till andra intressen och att det i praktiken skulle 
innebära en sämre rådighet över järnvägen. 
 
Som delägare i Inlandsbanan påpekar kommunen att det krävs en mer omfattande och 
detaljerad utredning innan beslut kan tas om ett förändrat avtal. Det är viktigt att avtalet 
främjar effektivisering och utveckling och att Inlandsbanan får den upprustning som behövs, 
oavsett vem som är förvaltare.  
 
Sammanfattningsvis vill kommunen säkerställa att ett förändrat eller nytt avtal, oavsett vem 
som blir avtalspart, inte försämrar de ekonomiska förutsättningarna för Inlandsbanan och 
istället stärker dess roll som viktig transportinfrastruktur, inte minst för dem som bor och 
verkar i regionen.  
 
 
Marcus Lundberg 
Kommunstyrelsens vice ordförande 
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Kommunstyrelsen 2024-10-15 272 
 

 
 
 
Verksamhetsuppföljning - 
Budget- och 
skuldrådgivning (BUS) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutet skickas till; 
. IFO 
. Kommunfullmäktige 
 
 
 
 
 Bilaga ./. 

Ks § 193 Dnr 00027/2024 101 
 
Enligt lag ska alla kommuner erbjuda sina medborgare kvalificerad budget 
och skuldrådgivning. Rådgivningen är gratis, frivillig och det är rådsökande 
själv som bestämmer vad man vill ha hjälp med.  
 
Kommunens budget och skuldrådgivare har lämnat en uppföljning för denna 
verksamhet i Arvidsjaurs kommun; 
 
Inflödet av ansökningar är ungefär densamma som tidigare period, ca 13 nya 
de senaste 6 månaderna. 6 stycken ärenden som har blivit återaktiverade. 
Dvs de som tidigare har varit klienter på budget och skuldrådgivningen men 
under en period klarat sig utan och nu återigen sökt sig till rådgivningen.  
 
Idag finns det 18 aktiva ärenden, där vi haft kontakt sista 3 månaderna. 6 
ärenden som behöver uppföljning, där väntar vi beslut från Kronofogden 
eller Tingsrätten. Samt 10 ärenden som är vilande och har skuldsanering 
(där hör klienten av sig om behov finns). Totalt 34 ärenden. 
 
Aktuellt 
Återigen mycket fokus kring sambandet mellan den ekonomiska hälsan och 
den psykiska hälsan. Många mår väldigt dåligt. Vilket märks både i 
nyhetsflödet och i mötet med klienter. I många ärenden tar det ett par gånger 
innan vi kan börja jobba med anledningen till att de sökt sig till budget och 
skuldrådgivningen. Det finns ett stort behov av att få prata om sin situation. 
Vilket också är väldigt viktigt att få göra för att sen kunna prata om 
ekonomi, som är väldigt privat för de allra flesta av oss. 
 
Frågar också alla nybesök om deras psykiska hälsa, finns det suicidtankar. 
Förklarar sambandet mellan den psykiska och ekonomiska hälsan och följer 
upp nästkommande besök om behov finns. 
 
Vuxenskolan har hört av sig och vill ha någon form av samverkan med 
budget och skuldrådgivningen. I vilken form är i dagsläget oklart. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
1. Redovisningen läggs med beaktande till handlingarna. 
_____ 

Justerandes sign. 
 
 
 

Beslutsunderlag 
Su 2024-06-24 
Tjänsteskrivelse – Administratör BUS 

Utdragsbestyrkande 
 

 
  



Bilaga till kommunstyrelsens protokoll 2024-10-15 § 193 
 
Statistik Sverige och Arvidsjaur hos Kronofogden (KFM) samt Svensk Inkasso 
 
Skuldsättning kronofogden - helårsstatistik -23 

 Antal personer 
Kronofogden -23 

Totalt skuldbelopp 
-23 

Antal personer  
Kronofogden -22 

Totalt 
skuldbelopp -22 

Arvidsjaur 170 31 936 045  154 36 050 414 
Norrbotten 6 882 2 008 783 137 6 582 1 736 854 995 

 

Barn och skulder - halvårsstatistik 2307-2312 

 Antal barn i 
hushåll med 
skulder (hos KFM) 
eller 
skuldsanering 

Antal barn i hushåll 
med skulder (hos 
KFM) eller 
skuldsanering i  
% 

Barn i ekonomisk utsatthet 
(skulder/skuldsanering, ek. bistånd) 
löper ökad risk att… 
 

– Drabbas av psykisk och fysisk ohälsa 
både som barn och ung vuxen. 
– Försämrade skolresultat 
– Som vuxen bli bidragsberoende. 

Arvidsjaur -23 72 6,6 % 
Norrbotten-23 3001 6,6 % 
Arvidsjaur -22 60 5,4 % 
Norrbotten-22 2 956 6,4 % 

 

Antal ansökningar av betalningsföreläggande mot fysiska personer (ej företag) - helårsstatistik -23 

 Antal 
personer/mål 
-23 

Skuldbelopp 
-23 

Antal 
personer/mål  
-22 

Skuldbelopp 
-22 

Antal 
personer/mål 
-21 

Skuldbelopp 
-21  

Arvidsjaur 311/926 13 157 203 290/816 9 674 748 279/776 10 342 246 
Norrbotten 9 495/27 006 543 680 003 9 153/25 042 390 298 898 9 134/24 234 389 026 524 

 

Skulder hos Inkassobolag (statistik från svenskinkasso.se) - helårsstatistik -23 

 Antal gäldenärer  
2023-12-31 

Skuld att inkassera 
2023-12-31 

Antal gäldenärer  
2022-12-31 

Skuld att 
inkassera  
2022-12-31 

Sverige  1,4 miljoner 112,9 miljarder 1,350 miljoner 108,1 miljarder 
 

 

Antal personer med skuldsanering och löneutmätning 2022-12-31 - helårsstatistik -23 

Pågående skuldsaneringar i Arvidsjaur 27 st. Löneutmätning 56 personer 

Exempel på vad får man får behålla vid utmätning/skuldsanering per månad 2024: 

- Hyra/boendekostnad ink. uppvärmning 
- Normalbelopp: 6 090 kr. 
- Medicin/sjukvård: 355 kr  
- Tillägg för barn 3 255 – 5 208 kr (heltidsboende) 50% vid växelvis boende. 
- Umgänge: 55 kr per dag och barn. Samt umgängesresor 1 väg. 

 
Vid skuldsanering är december och juni betalningsfria månader och man får även behålla en extra buffert varje 
månad ca 650-1500kr. Utmätning sker varje månad och du får inte heller någon buffert. 

1 person hjälpt ur överskuldsättning motsvarar en besparing i samhällskostnader på 1 heltidstjänst som budget- 
och skuldrådgivare! (enligt rapport från konsumentverket). 
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Kommunstyrelsen 2024-10-15 273 
 

 
 
 
Information om avslutat 
ärende –lex Sarah 2024-3 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutet skickas till; 
. Socialchef 
. MAS 
 

Ks § 194 Dnr 00136/2024 734 
 
Kommunstyrelsen informeras om följande: 
 
Anmälan enligt lex Sarah gällande brister i utförande av arbetet som kan 
innebära risk för missförhållande eller allvarligt missförhållande. 
 
Vid utredning uppmärksammades stora skillnader i hur man utför sina 
arbetsuppgifter, detta innebär att insatsernas kvalitet varierar beroende på 
vem som utför dem. Utförandet av personlig vård, tvätt och städning 
varierar. Det framkommer också att det finns bristande kunskap om hur tvätt 
ska utföras. Det har förekommit att insatser signerats om utförda trots att 
insatsen inte utförts. Utredningen visar också att det finns brister i 
kommunikation och samverkan mellan enhetschef samt personal, mellan 
dag- och nattpersonal. Även överrapporteringen brister mellan arbetspass.  
 
MAS, Pernilla Berggren och socialchef Peter Öhman bedömer att det finns 
brister i utförandet av insatser som måste åtgärdas. Det inträffade bedöms 
dock inte utgöra ett allvarligt hot mot enskildas liv, hälsa och välbefinnande.  
Ärendet har 2024-05-16 avslutats. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
1. Informationen läggs till handlingarna. 
_____ 
 
 

Justerandes sign. 
 
 
 

Beslutsunderlag 
 
Su 2024-08-29 

Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen 2024-10-15 274 
 

 
 
 
Information om avslutat 
ärende –lex Sarah 2024-4 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutet skickas till; 
. Socialchef 
. MAS 
 

Ks § 195 Dnr 00161/2024 734 
 
Kommunstyrelsen informeras om följande: 
 
Anmälan enligt lex Sarah från vårdpersonal vid Piteå Sjukhus avseende 
eventuellt missförhållande gällande fysiska övergrepp. 
 
Anmälan handlar om frågan om verksamhetens personal brukat våld mot 
patienten. 
 
Vid utredning framkommer brister i dokumentation, kommunikation och 
informationsöverföring. Dessa brister faller inom ramen för ordinarie 
avvikelsehantering och åtgärder har genomförts eller påbörjats.  
 
MAS, Pernilla Berggren och socialchef Peter Öhman bedömer att det inte 
förelåg en påtaglig risk för ett allvarligt missförhållande.  
Ärendet har 2024-06-25 avslutats. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
1. Informationen läggs till handlingarna. 
_____ 
 
 

Justerandes sign. 
 
 
 

Beslutsunderlag 
 
Su 2024-08-29 

Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen 2024-10-15 275 
 

 
 
 
Information om avslutat 
ärende –lex Sarah 2024-5 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutet skickas till; 
. Socialchef 
. MAS 
 

Ks § 196 Dnr 00162/2024 734 
 
Kommunstyrelsen informeras om följande: 
 
Anmälan enligt lex Sarah med anledning av inkommen avvikelse samt 
muntlig information med hög allvarlighetsgrad. 
 
Anmälan handlar om frågan om eventuellt missförhållande inom bemötande 
av anställda med flera; fysiska övergrepp. 
 
Fullständig utredning kan ej genomföras, medarbetaren kan ha handlat i 
nödvärn. Handlingsplan fanns upprättad och hade nyligen följts upp. 
 
MAS, Pernilla Berggren och socialchef Peter Öhman har 2024-06-25 
avslutat ärendet.  
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
1. Informationen läggs till handlingarna. 
_____ 
 
 

Justerandes sign. 
 
 
 

Beslutsunderlag 
 
Su 2024-08-29 

Utdragsbestyrkande 
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Information om avslutat 
ärende –lex Sarah 2024-6 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutet skickas till; 
. Socialchef 
. MAS 
 

Ks § 197 Dnr 00164/2024 732 
 
Kommunstyrelsen informeras om följande: 
 
Anmälan enligt lex Sarah med anledning av händelse som påtaglig risk för 
missförhållande eller ett allvarligt missförhållande. 
 
Anmälan handlar om förväxling av dosrullar inom hemtjänsten till brukare. 
Brukaren uppmärksammade att det stol fel namn på dospåsen och 
kontaktade hemtjänsten. 
 
Det inträffade bedöms inte ha orsakats av brist i organisation, process eller 
rutin. Händelsen bedöms bero på mänsklig faktor i det enskilda fallet. 
Åtgärder påbörjas och planeras för att förbättra utförandet av 
serviceinsats/apoteksärende. Konsekvens för den enskilde bedöms som liten. 
 
MAS, Pernilla Berggren och socialchef Peter Öhman har 2024-06-27 
avslutat ärendet.  
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
1. Informationen läggs till handlingarna. 
_____ 
 
 

Justerandes sign. 
 
 
 

Beslutsunderlag 
 
Su 2024-08-29 

Utdragsbestyrkande 
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Information om avslutat 
ärende –lex Sarah 2024-7 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutet skickas till; 
. Socialchef 
. MAS 
 
 

Ks § 198 Dnr 00165/2024 732 
 
Kommunstyrelsen informeras om följande: 
 
Anmälan enligt lex Sarah med anledning av händelse som påtaglig risk för 
missförhållande eller ett allvarligt missförhållande. 
 
Anmälan handlar om förväxling av dosrullar inom hemtjänsten till brukare. 
Felet uppmärksammades då den andra brukaren såg att det stod fel namn på 
dennes dospåse och kontaktade hemtjänsten. Hemtjänsten besökte då 
brukaren för att byta ut påsarna. Då brukaren redan hade tagit en dos 
kontaktades Arvidsjaurs Hälsocentral omgående. Hemtjänstpersonalen 
uppmanades att göra ett extra tillsynsbesök för att säkerställa att brukaren 
mådde bra, vilket hen gjorde. De båda brukarna hade ganska likvärdiga 
läkemedel och Hälsocentralens bedömning var att det inte skulle vara någon 
fara. 
 
Det inträffade bedöms inte ha orsakats av brist i organisation, process eller 
rutin. Händelsen bedöms bero på mänsklig faktor i det enskilda fallet. 
Åtgärder påbörjas och planeras för att förbättra utförandet av 
serviceinsats/apoteksärende. Konsekvens för den enskilde bedöms som liten. 
 
MAS, Pernilla Berggren och socialchef Peter Öhman har 2024-06-27 
avslutat ärendet.  
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
1. Informationen läggs till handlingarna. 
_____ 
 
 

Justerandes sign. 
 
 
 

Beslutsunderlag 
 
Su 2024-08-29 

Utdragsbestyrkande 
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Information om avslutat 
ärende –lex Sarah 2024-8 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutet skickas till; 
. Socialchef 
. MAS 
 

Ks § 199 Dnr 00180/2024 734 
 
Kommunstyrelsen informeras om följande: 
 
Anmälan enligt lex Sarah med anledning av händelse som kan innebära 
påtaglig risk för missförhållande eller ett allvarligt missförhållande. 
 
Anmälan handlar om bristande ledning, kommunikation och information, 
processer, rutiner och riktlinjer, utbildning och kompetens. 
 
Utredningen har inte kunnat påvisa att enskilda vårdtagare har drabbats av 
en påtaglig risk för allvarligt missförhållande. 
 
Åtgärder har påbörjats för att avhjälpa risken för missförhållande. 
 
MAS, Pernilla Berggren och socialchef Peter Öhman har 2024-07-01 
avslutat ärendet.  
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
1. Informationen läggs till handlingarna. 
_____ 
 
 

Justerandes sign. 
 
 
 

Beslutsunderlag 
 
Su 2024-08-29 

Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen 2024-10-15 279 
 

 
 
 
Godkännande av 
fjärrundervisning 
2024/2025 för elever inom 
grundskolan 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutet skickas till: 
. Grund- och förskoleutskottet 
. Skolchef 
. Rektorer 
 

Ks § 200 Dnr 00204/2024 611 
 
Enligt 21 kap. 2–3 och 9 §§ skollagen och 5a kap. 3 § skolförordningen ska 
en huvudman som avser att använda fjärrundervisning i ett visst ämne eller 
en viss kurs fatta ett beslut om det. Beslutet får avse högst ett läsår åt 
gången. Det innebär att huvudmannen regelbundet måste ta förnyad 
ställning till frågan om fjärrundervisning, oavsett på vilken grund 
fjärrundervisningen bedrivs. 
 
Huvudman får bland annat använda fjärrundervisning om elevunderlaget för 
en viss skolenhet är så begränsat att ordinarie undervisning inom 
skolenheten leder till betydande organisatoriska eller ekonomiska 
svårigheter samt om det inte finns någon lämplig lärare inom 
huvudmannens skolenhet som kan bedriva integrerad samisk undervisning i 
grundskolan. 
 
Skolchef föreslår att fjärrundervisning inom modersmålsundervisning för de 
samiska språken samt inom ramen för moderna språk bedrivs. 
Fjärrundervisning inom samiska bedrivs vid flera av våra skolenheter 
medans moderna språk enbart berör Parkskolan. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
1. Fjärrundervisning inom de samiska språken samt inom moderna språk 
 under läsåret 2024/2025 tillstyrks. 
 
_____ 
 

Justerandes sign. 
 
 
 

Beslutsunderlag 
Gfu 2024-09-25 
Tjänsteskrivelse - Skolchef 

Utdragsbestyrkande 
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Riktlinjer för barnomsorg 
på obekväm arbetstid  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 Bilaga ./. 
 
 
 
 
 
 
Beslutet skickas till: 
. Grund- och förskoleutskottet 
. Skolchef 
 

Ks § 201 Dnr 00177/2024 071 
 
Verksamheten med barnomsorg på obekväm arbetstid har pågått i 
Arvidsjaurs kommun sedan 2014-09-01. 
 

Kommunstyrelsen antog 2024-02-13 § 23 reviderade riktlinjer för 
barnomsorg på obekväm arbetstid.  
 
När prioriteringsutrymmet diskuterades inför budget 2025 framkom att 
medlen inte räcker till det skolverksamheten måste/vill genomföra. 
Eftersom barnomsorg på obekväm arbetstid är en frivillig verksamhet 
föreslås i budgetförslaget en besparing på denna verksamhet innebärande att 
all tillsyn nattetid avvecklas. Kvarstår i förslaget gör kvällstillsyn måndag-
fredag samt var annan helg (dag/kväll). För att verksamheten ska kunna 
fortsätta i sin nuvarande form, så kräver det en budget på ca 1,9 mnkr.  
 

Grund- och förskoleutskottet har upprättat förslag till revidering av 
riktlinjerna. 
 
Kommunstyrelsen beslutade 2024-09-10 § 169 att återremittera ärendet för 
komplettering. Redovisning varför kommunstyrelsens beslut 2024-02-13  
§ 23 inte har verkställts skall lämnas i samband med komplettering. 
 
Skolchef Peter Andersson har inlämnat komplettering till ärendet. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
1. Riktlinjer för barnomsorg på obekväm arbetstid antas. 
2. Kommunstyrelsens beslut 2024-02-13 § 23 upphör att gälla. 
_____ 
 
 
 

Justerandes sign. 
 
 
 

Beslutsunderlag 
Ks 2024-09-10 § 169 
Gfu 2024-08-26 
Tjänsteskrivelse+ komplettering – Skolchef 
 

Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen 2024-10-15 281 
 

 
 
 
Rapport om det 
systematiska 
kvalitetsarbetet för grund- 
och förskolan läsåret 
2023–2024 (SKA) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutet skickas till: 
. Skolchef 

Ks § 202 Dnr 00190/2024 600 
 
Arvidsjaurs kommun är huvudman och kommunstyrelsen fullgör 
kommunens uppgifter och skyldigheter som ankommer på huvudmannen för 
skollagsstyrd verksamhet i kommunal regi. 
 
Det systematiska kvalitetsarbetet styrs av 4 kapitlet i skollagen och 
Skolverkets allmänna råd Systematisk kvalitetsarbete för skolväsendet. 
Huvudmannen och kommunens utbildningsenheter är skyldiga att bedriva 
ett systematiskt kvalitetsarbete. 
 
Skolchef Peter Andersson har inkommit med tjänsteskrivelse angående SKA 
läsåret 2023/2024 och redovisar muntligt mer i detalj under mötet. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
1. Rapport om det systematiska kvalitetsarbetet för grund- och förskolan 

läsåret 2023/2024 godkänns.  
_____ 
 
 

Justerandes sign.  
 
 
 

Beslutsunderlag 
Gfu 2024-09-25 
Tjänsteskrivelse - Skolchef 
SKA-rapport 

Utdragsbestyrkande 
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Huvudmannens mål för 
grund- och förskolan 
läsåret 2024/2025 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutet skickas till: 
. Skolchef 

Ks § 203 Dnr 00190/2024 600 
 
Arvidsjaurs kommun är huvudman och kommunstyrelsen fullgör 
kommunens uppgifter och skyldigheter som ankommer på huvudmannen för 
skollagsstyrd verksamhet i kommunal regi. 
 
Det systematiska kvalitetsarbetet styrs av 4 kapitlet i skollagen och 
Skolverkets allmänna råd Systematisk kvalitetsarbete för skolväsendet. 
Huvudmannen och kommunens utbildningsenheter är skyldiga att bedriva 
ett systematiskt kvalitetsarbete. 
 
Skolchef Peter Andersson har, med hänsyn till vad som framkommit i SKA-
rapporten, inkommit med tjänsteskrivelse och förslag till prioriterade 
läroplansmål för läsåret 2024/2025. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
1. Med hänsyn till vad som framkommit i kvalitetsredovisningen avseende 

läsåret 2023/2024 antar kommunstyrelsen följande läroplansmål som 
prioriterade för läsåret 2024/2025: 

 

 Prioriterade mål för förskolan under läsåret 2024/2025 
• Barns delaktighet och inflytande 
• Uppföljning, utvärdering och utveckling 
• Förskollärarens ansvar i undervisningen 

 
 Prioriterade mål för grundskolan under läsåret 2024/2025 
• Normer och värderingar 
• Kunskaper 
• Betyg och bedömning 

_____ 
 
 

Justerandes sign.  
 
 
 

Beslutsunderlag 
Gfu 2024-09-25 
Tjänsteskrivelse - Skolchef 
SKA-rapport  

Utdragsbestyrkande 
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Delägarskap i BD Pop AB 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutet skickas till: 
. Region Norrbotten 
 

Ks § 204 Dnr 00181/2024 140 
 
Region Norrbotten erbjuder delägarskap i BD Pop AB.  
 
BD Pop AB är ett regionalt resurs- och produktionscentrum för 
populärmusik i syfte att stödja talanger och stärka den regionala 
musikbranschen och stimulera tillväxt av kreativa näringar. BD Pops 
insatser för hela Norrbotten är: 
 

• Branschutveckling av det fria musiklivet, med syfte att skapa en 
växande näring 

• Stöd och rådgivning till enskilda och grupper för artistisk och 
affärsmässig utveckling 

• Samproduktion av inspelningar och utgivning av norrbottnisk 
populärmusik  

• Marknadsföring av musik från Norrbotten och av länet som en 
attraktiv region.  

 
Bolaget grundades genom ett utvecklingsprojekt som startade 2006. I 
februari 2011 beslutade Norrbottens läns landsting att bolagisera projektet. 
Under hösten 2011 erbjöds samtliga kommuner i Norrbotten delägarskap.  
Hittills har åtta av länets kommuner beslutat att ingå i bolaget som delägare. 
 
Enligt gällande aktieägaravtal utgörs en delägares ekonomiska insats, 
förutom aktieägandet, av ett årligt ägarbidrag på minst 6 kr/invånare. 
Ägarandel som erbjuds att förvärva är 2,5 %, antal aktier 100 st. och pris 
10 000 kr. 
 
Kommunstyrelsen beslutade 2012-05-07 § 119 att inte ingå som delägare i 
BD Pop AB. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
1. Arvidsjaurs kommun avstår från att ingå delägarskap hos BD Pop AB. 
_____ 
 
 

Justerandes sign.  
 
 
 

Beslutsunderlag 
Kfn 2024-09-26 
Tjänsteskrivelse – kultur- och fritidschef 
Erbjudande om delägarskap 

Utdragsbestyrkande 
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Remiss - Riktlinjer för 
byggnadsvård i Lappstaden  
 
 
 
 
 
 
 
 
 Bilaga ./. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutet skicks till: 
. Länsstyrelsen 

Ks § 205 Dnr 00166/2024 1010 
 
Länsstyrelsen har i samverkan med Bertil Thelin, Bebyggelse i norr, gjort ett 
förslag till nya riktlinjer för byggnadsvården i Lappstaden, Arvidsjaurs 
kommun. 
 
Länsstyrelsen vill ta del av kommunens synpunkter på riktlinjerna. 
 
Förslag till remissyttrande har inlämnads av kultur- och fritidschef Katarina 
Landstedt och samisk koordinator Mariann Lörstrand Blind. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
1. Upprättat remissvar överlämnas till Länsstyrelsen. 
_____ 
 
 

Justerandes sign.  
 
 
 

Beslutsunderlag 
Kfn 2024-09-26 
Tjänsteskrivelse- Kultur- och fritidschef, samisk koordinator 
Remiss  

Utdragsbestyrkande 

  



 

 Datum 

Arvidsjaurs kommun 2024-10-15 
Árviesjávrien kommuvdna 

 

 
Handläggare  
Mariann Lörstrand Blind 
Samisk koordinator 
Katarina Landstedt  
Kultur- och Fritidschef 
 Länsstyrelsen Norrbotten 
 971 86 Luleå 
 norrbotten@lansstyrelsen.se 

 
 
 
 

Remissyttrande från Arvidsjaurs kommun - Lappstaden i Arvidsjaur.  
Del 1: Riktlinjer för byggnadsvård, Dnr 9917–2024 
 
 
Sammanfattning 
 
Arvidsjaurs kommun har synpunkter på vissa av förslagen som finns i förslaget till riktlinjer. 
Vi redovisar våra synpunkter vid kommentarerna till de rubriker som vi valt att lyfta. Vi har i 
detta arbete med att ta fram synpunkter, aktivt samrått med ägare till byggnader i Lappstaden, 
Samiska rådet i Árviesjávrien kommuvdna, Arvidsjaurs sameförening, Sametingets 
språkcentrum och enskilda samer. 
 
Samiska språket 
 
Kommentar: Árviesjávrien kommuvdna vill bidra till att det umesamiska språkets status 
höjs och att användning av samiska ökar. Därför är det viktigt att först skriver ut de samiska 
namnen där de förekommer för svenska benämningar och dessutom använder aktuell 
ortografi. Det samiska namnet är äldre och beskriver terminologin bättre. Nedan följer 
korrekta benämningar som är tagna ur ordboken av Henrik Barruk och boken av Ivan 
Eriksson: 
 
Sid 7. Ájttie : Skogssamiskt härbre 
 
Sid 14 och 27 – Rágŋuo : Timret som bildar stomme och kåtaväggarna. Ordet vietj är okänt i 
området. Varifrån är benmämningen tagen? 
 
Sid 18 och 35 – Diähkagh: Innertak. 
 
Sid 20 och 37 – Diäddh (deädda singularis) : Stängerna på kåtans tak , ytterved 
 
Sid 23 Gåhtie - Kåta, Rágŋuogåhtie : Skogssamisk timmerkåta. Se även sid 33. 
 
Sid 29 Ådnaris : Hörnsparrar 
 
Sid 31 Gïhttá : Draghål 
  



 
Sid 33 Rágŋuostohkká : Täckstockar 
 
Sid 34 Kruöhkkie : Krok 
 
Sid 40 Riehpene : Rököppning 
 
Sid 41 Biärjas : Taklucka 
 
Sid 42 Ukssa : Dörr,  
Rahppastahkka : Dörrhandtag 
Ukssarájggie : Dörröppning 
 
Sid 44 Rájđaris : Takstege 
 
Sid 46 ( Terminologi finns på sidan 215, Ivan Eriksson) 
Båssjuo : Köksdel , med bord med tilluft under 
Jylddie : Hylla för varaor och saker vid köksdelen 
Tjïhttá : Pinne att hänga husgeråd och grytor på 
Árrane : Eldstad med en árrandegåddie ( kant runt eldstad), någon sten flatare att ställa 
pannor på. 
Riggie :  Kedjan som grytor hängs i. 
Ávliergemuorra : Det pinnen man hänger grytor på. 
Ålgga : Klädstång längs B och D vägg. 
Tjåskka - Stockar från dörren mot elden 
Árranegáddie : Kanten vid eldstaden 
Bárddastahkka - Stock intill eldstaden 
 
Social hållbarhet 
 
Kommentar: Kommunen vill poängtera vikten av Lappstan som del av orten Árviesjávrrie. 
Vi önskar att det ska finnas en social hållbarhet, ekonomisk hållbarhet och kulturell 
hållbarhet och att byggnaderna ska användas. Det ska vara möjligt för enskilda ägare att 
bevara och äga byggnaderna utan att det ska bli en stor belastning både tidsmässigt och 
ekonomiskt, inte försvåra så att många känner sig tvungna att avyttra. 
  
Vad vi saknar i dokumentet är mer råd för ägandet. Hur man ska göra som ägare för att med 
enkla medel förlänga livslängden. Dessutom har vi vissa synpunkter på tekniska detaljer. 
  
Draghål, informanter har kommenterat detta med att draghål aldrig används i Lappstan för att 
byggnaderna inte brukades vintertid. Det är bara kåtor som används vintertid som har 
draghål, draget får de underifrån stommen. Det skulle vara ingrepp på byggnaderna och 
användandet att göra nya draghål och hör inte till det samiska skicket. 
 
Brädgolv, få kåtor har numera brädgolv, de flesta tar bort dem pga. det inte fungerar. 
  



 
Näverlagret. Det styrs av både tillgång till näver och att man lägger så mycket så det täcker. 
Mer behövs inte och för tjockt lager gör att takveden skjuts för långt ut och riskerar falla ned. 
 
Takstegar, ägare vill inte ha dem pga. på de kåtor där det finns det besökare som klättrar på 
kåtorna och skadar byggnaderna. 
 
Källkritik, hänvisningar 
Kommentar: Vi saknar en käll- och litteraturlista med aktuell litteratur, den senaste på listan 
är från 2010 och det finns aktuell litteratur som är av nyare datum och korrekt språkmässigt.  
 
I texten bör noter eller hänvisningar anges med årtal och när citat används ska de markeras så 
att men helt tydligt uppfattar det. Även vilket årtal citatet är taget. Vi rekommenderar att man 
lägger till följande litteratur till käll- och litteraturförteckning:  
 
Samisk liv i äldretid. Edvin Brännströms uppteckningar från Arvidsjaur och 
Arjeplog.(Redaktör Ivan Eriksson, 2017, Arvidsjaur, Kungliga Gustav Adolfs akademin för 
svensk kultur i Uppsala). 
 
Báhkuogirjjie ordbok. Ubmejesámien- dáruon /Dáruon- ubmejesámien. Umesamisk – svensk 
/Svensk - umesamisk. (Henrik Barruk, 2018, Umeå, Kanaanstiftelsen i Sverige). 
 
 
 
Marcus Lundberg 
Kommunstyrelsens ordförande 
 
  



 

 
 

ARVIDSJAURS KOMMUN Sammanträdesprotokoll  
Árviesjávrien kommuvdna 
 

 

Sammanträdesdatum 
 
 

Blad 

 

Kommunstyrelsen 2024-10-15 285 
 

 
 
 
Extra ekonomiskt stöd till 
Arvidsjaurs ryttarförening 
år 2024 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutet skickas till: 
. Kultur, fritids- och näringslivs- 
  utskottet 
. Katarina Landstedt 
 

Ks § 206 Dnr 00214/2024 052 
 
Arvidsjaurs Ryttarförening informerade kultur, fritids- och 
näringslivsutskottet vid sitt möte 2024-05-16 om sin nuvarande ekonomiska 
situation och sina framtida utmaningar. 
 
Ordföranden Britt-Inger Hedman och kommunstyrelsens vice ordförande 
Marcus Lundberg har därefter träffat delar av ARFs styrelse och visats runt 
på anläggningen.  
 
ARF är ensamma ägare av fastigheten vilket gör ekonomin väldigt sårbar. 
Verksamheten drabbas hårt av framförallt höga elräkningar med 
ogynnsamma elavtal. Under 2022 och 2023 uppgick totala elkostnaden till 
359 000 kr. VA-avgifter under de åren uppgick till 27 000 kr.  
 
2024 är elförbrukningen lägre då ARF under hösten 2023 installerade 
jordvärme.  
 
Förutom höga kostnader för att driva anläggningen har ARF också drabbats 
av stora kostnadsökningar för bland annat foder och veterinärkostnader.  
 
Ekonomin är nu så ansträngd att verksamheten hotas att läggas ned om inte 
ett akut bidrag beviljas.  
 
Kommunen behöver förutom ett akut bidrag även utreda hur stödet framgent 
kan utformas för att säkerställa ARFs framtid. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
1. Bevilja ett extra ekonomiskt stöd till Arvidsjaurs ryttarförening med 

400 000 kr under 2024. 
2. Pengarna tas från ansvar 11, kommunstyrelsen. 
3. Kultur, fritids- och näringslivsutskottet får i uppdrag att utreda hur ett 

framtida stöd till Arvidsjaurs ryttarförening kan utformas. Utredningen 
ska presenteras senast 2025-05-01. 

_____ 
 
 
Jäv 
Jens Eliasson (l) deltar varken vid överläggning eller beslut i ärendet. 
 

Justerandes sign.  
 
 
 

Beslutsunderlag 
Kfn 2024-09-26 

Utdragsbestyrkande 

  



 

 
 

ARVIDSJAURS KOMMUN Sammanträdesprotokoll  
Árviesjávrien kommuvdna 
 

 

Sammanträdesdatum 
 
 

Blad 

 

Kommunstyrelsen 2024-10-15 286 
 

 
 
 
Medfinansiering- Projekt- 
Kompetens I Samverkan 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutet skickas till: 
. Näringslivsstrateg 
 

Ks § 207 Dnr 00195/2024 010 
 
Näringslivsenheten har lämnat in en ansökan om projektmedel till projekt 
”Kompetens I Samverkan” till Europeiska Socialfonden samt ansökningar 
om medfinansiering till Region Norrbotten och Region Västerbotten.  
 
En tjänsteskrivelse är inlämnad av näringslivsstrateg Anne Enoksson. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
1. Medfinansiering av projekt ”Kompetens I Samverkan” beviljas med 

totalt 258 868 kronor för hela projektperioden på 36 månader. 
2. Medfinansiering tas ur den särskilda budgetpost som har avsatts för 

medfinansiering av utvecklingsprojekt. 
______ 
 
 

Justerandes sign.  
 
 
 

Beslutsunderlag 
Kfn 2024-09-26 
Tjänsteskrivelse - Näringslivsstrateg 

Utdragsbestyrkande 

  



 

 
 

ARVIDSJAURS KOMMUN Sammanträdesprotokoll  
Árviesjávrien kommuvdna 
 

 

Sammanträdesdatum 
 
 

Blad 

 

Kommunstyrelsen 2024-10-15 287 
 

 
 
 
Revidering av 
kommunstyrelsens mål i 
mål- och resursplan 2025 
och framåt 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  
 

 
 Bilaga ./. 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutet skickas till: 
. Kommunfullmäktige 
. Ekonomi 
. Revisorer 
 

Ks § 208 Dnr 00054/2024 041 
 
Kommunfullmäktige har 2024-06-18 § 91 antagit mål- och resursplan 2025 
och framåt för Arvidsjaurs kommunkoncern. 
 
I mål- och resursplanen finns kommunstyrelsens övergripande mål. Vissa av 
dessa mål har reviderats för att det ska finnas mål som är utvärderingsbara 
för samtliga verksamheter.  
 
Yrkande under sammanträdet 
 
Bjarne Hald (c) 
Ändring av bedömningsintervaller under mål 1 - Utveckling och tillväxt; 
Röd: Arvidsjaurs kommun har sjunkit under 150 i placering. 
Gul: Arvidsjaurs kommun ligger mellan 76-151 i placering. 
Grön: Arvidsjaurs kommun ligger bland de 75 bästa i Sverige. 
 
Proposition 
Ordföranden ställer proposition på Bjarne Halds yrkande varefter han 
förklarar att kommunstyrelsen beslutat detsamma. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
1. Revidering av kommunstyrelsens mål i mål- och resursplan 2025 och 

framåt antas.  
2. Revideringen tillförs kommunfullmäktiges beslut 2024-06-18 § 91. 
_____ 
 
 

Justerandes sign.  
 
 
 

Beslutsunderlag 
 
Förslag till nya mål för ks 

Utdragsbestyrkande 

  



Bilaga till kommunstyrelsens protokoll 2024-10-15 § 208 
 
 

 

Arvidsjaurs kommun 
Árviesjávrien kommuvdna 

Mål- och resursplan 2025 och framåt 12 (20) 

Kommunstyrelsen 

 
Perspektiv Medborgare/Kund      
Kommunfullmäktiges mål Engagerade och nöjda medborgare och kunder  
Fokusområde Tillgänglighet och service  
Kommunstyrelsens mål Det ska vara lätt att komma i kontakt med kommunala verksamheter.  

Berörda verksamheter/enheter Hela kommunstyrelsens verksamheter.  
Bedömning Svarsfrekvens utgår ifrån utskottsnivåerna. Mätningen hämtar statistik från SAMSA 

och utgår ifrån samtal som ej blivit besvarade. Kommunstyrelsen utgår ifrån antal 
utskott som inte överskrider 20% missade samtal. 

 

  Röd Gul Grön  
Bedömningsintervaller 0–1 2–3 4  

   

   
Perspektiv Utveckling/Tillväxt      
Kommunfullmäktiges mål Långsiktig hållbar utveckling  
Fokusområde Underlätta för näringsliv och företagare  
Kommunstyrelsens mål 1 Det ska vara enkelt för våra företagare inom det lokala näringslivet att utvecklas i 

Arvidsjaurs kommun. 
 

Berörda verksamheter/enheter Näringslivsenheten, Samhällsbyggnads, Upphandling  
Bedömning Har vi klättrat eller sjunkit på det sammanfattade omdömet för företagsklimat i 

Svenskt Näringslivs enkät.  
 

  Röd Gul Grön  
Bedömningsintervaller Arvidsjaurs kommun har 

sjunkit under 150 i 
placering. 

Arvidsjaurs kommun 
ligger mellan 76–151 i 
placering. 

Arvidsjaurs kommun 
ligger bland de 75 bästa i 
Sverige. 

 

Jämförelsevärden Resultatet jämförs med Arvidsjaurs kommuns tidigare placering i samma 
undersökning från förra året.  

 

 
Perspektiv Utveckling/Tillväxt     
Kommunfullmäktiges mål Långsiktig hållbar utveckling 
Fokusområde Underlätta för näringsliv och företagare 
Kommunstyrelsens mål 2 Arvidsjaurs kommun ska vara en trygg och attraktiv plats där alla trivs, utvecklas och 

mår bra. 
Berörda verksamheter/enheter Hela kommunstyrelsens verksamheter. 
Bedömning Målet utvärderas utifrån Arvidsjaurs kommuns resultat i SCB’s 

Medborgarundersökning - Kommunen är en bra plats att bo och leva på. 
  Röd Gul Grön 
Bedömningsintervaller Arvidsjaurs kommuns 

resultat blir röd i 
undersökningen. 

Arvidsjaurs kommuns 
resultat blir gul i 
undersökningen. 

Arvidsjaurs kommuns 
resultat blir grön i 
undersökningen. 

Jämförelsevärden Medborgarundersökningen utgår ifrån andra kommuner i Sverige som också deltar i 
undersökningen. 

 
  



 

 

Arvidsjaurs kommun 
Árviesjávrien kommuvdna 

Mål- och resursplan 2025 och framåt 12 (20) 

Kommunstyrelsen 

 
   

Perspektiv Ekonomi  
Kommunfullmäktiges mål Ekonomisk medvetenhet  
Fokusområde Samverkan, effektivitet och koncerntänkande  
Kommunstyrelsens mål  Hög ekonomisk medvetenhet och kontroll över egen budget.  

Berörda verksamheter/enheter Hela kommunstyrelsens verksamheter  
Bedömning Förhållande mellan budget och resultat, antal utskott som inte överskrider sin 

budget. 
 

  Röd Gul Grön  
Bedömningsintervaller 0–1 2–3 4  

   

  
Perspektiv Arbetsgivare  
Kommunfullmäktiges mål Attraktiv arbetsgivare  
Fokusområde Kompetensförsörjning och arbetsmiljö  
Kommunstyrelsens mål Kommunstyrelsens verksamheter ska vara attraktiva arbetsplatser där personalen 

trivs och känner att de kan utvecklas. 
 

Berörda verksamheter/enheter Hela kommunstyrelsens verksamheter  
Bedömning Arvidsjaurs kommuns placering i Koladas undersökning Hållbart medarbetarengagemang 

(HME). 
 

  Röd Gul Grön  

Bedömningsintervaller Placering bland de 25% 
lägsta. 

Placering bland de 
mittersta 50%. 

Placering bland de högsta 
25%. 

 

Jämförelsevärden Vi jämför oss med andra landsbygdskommuner som deltar i undersökningen.  

 
  



 

 
 

ARVIDSJAURS KOMMUN Sammanträdesprotokoll  
Árviesjávrien kommuvdna 
 

 

Sammanträdesdatum 
 
 

Blad 

 

Kommunstyrelsen 2024-10-15 288 
 

 
 
 
Delårsrapport 
2024-08-31  
-Kommunstyrelsen 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutet skickas till: 
. Kommunstyrelsen 
. Ekonomi 
. Revisorer 
 

Ks § 209 Dnr 00191/2024 042 
 
Delårsrapport för kommunstyrelsen perioden 2024-01-01 - 2024-08-31 har 
upprättats. 
 
Verksamheterna inom kommunstyrelsen lägger en prognos om 16 619 tkr i 
överskott vid årets slut. Det fördelas med ett förhållandevis stort överskott 
på personal, och ett stort underskott på verksamhetskostnader. Intäkterna är 
väsentligt högre och är det som genererar det stora överskottet. Samtliga 
verksamheter visar en positiv prognos där allmänna utskottet har det största 
överskottet. 
Samtliga verksamheter arbetar utifrån god ekonomisk hushållning och med 
fokus på samverkan. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
1. Delårsrapport 2024-08-31 för kommunstyrelsen godkänns.  
_____ 
 
 

Justerandes sign.  
 
 
 

Beslutsunderlag 
Au 2024-10-01 
Delårsrapport – kommunstyrelsen 2024-08-31 

Utdragsbestyrkande 

  



 

 
 

ARVIDSJAURS KOMMUN Sammanträdesprotokoll  
Árviesjávrien kommuvdna 
 

 

Sammanträdesdatum 
 
 

Blad 

 

Kommunstyrelsen 2024-10-15 289 
 

 
 
 
Delårsrapport 
2024-08-31  
-Hela kommunen 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Ks § 210 Dnr 00192/2024 042 
 
Delårsrapport för Arvidsjaurs kommun perioden 2024-01-01- 2024-08-31 
har upprättats. 
 
Periodens utfall visar ett positivt resultat med 41,5 mnkr. Däremot är den 
17,4 mnkr lägre vid samma period förra året (2023-08-31, 58,8 mnkr).  
Utfallet av nettokostnader för perioden är 19,2 mnkr högre än föregående år. 
Verksamhetskostnader är 10,9 mnkr högre än föregående period och beror 
främst på större inköp av datorer och läromedel till skolverksamheter, utökat 
driftbidrag till Arvidsjaurs flygplats samt köp av extern tjänst som förra året 
utfördes i egen regi. 
 
Verksamhetsintäkterna för perioden är 7,4 mnkr mindre än föregående år på 
grund av minskad försäljning och utbetalningar av statliga bidrag. 
 
Årets resultat är prognostiserat till 29,9 mnkr mot årets budget på 5,3 mnkr. 
Det motsvarar ca 5,6% av verksamhetens skatteintäkter och statsbidrag. 
Kommunen har en positiv budgetavvikelse på 24,7 mnkr. Totalt uppvisar 
nämnderna ett prognostiserat överskott på 20,7 mnkr, vilket är 0,8 mnkr 
högre jämfört med föregående år. 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 
1. Delårsrapport 2024-01-01--2024-08-31 för Arvidsjaurs kommun 

godkänns.  
_____ 
 
 

Justerandes sign.  
 
 
 

Beslutsunderlag 
 
Delårsrapport – kommunstyrelsen 2024-08-31 

Utdragsbestyrkande 

  



 

 
 

ARVIDSJAURS KOMMUN Sammanträdesprotokoll  
Árviesjávrien kommuvdna 
 

 

Sammanträdesdatum 
 
 

Blad 

 

Kommunstyrelsen 2024-10-15 290 
 

 
 
 
Tillägg i arbetsordning för 
kommunfullmäktige och 
kommunfullmäktiges 
presidium gällande 
allmänhetens frågestund 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Ks § 211 Dnr 00208/2024 003 
 
Kommunfullmäktige antog 2022-12-12 § 139 arbetsordning för 
kommunfullmäktige och kommunfullmäktiges presidium. 
 
I Arbetsordning för kommunfullmäktige/presidium regleras Allmänhetens 
frågestund under § 33. Allmänhetens frågestund är en del av demokratin där 
allmänheten direkt kan ställa frågor till de folkvalda ledamöterna. 
 
I arbetsordningen framgår ingen närmare beskrivning om vilka regler som 
gäller för frågestunden, varför förslag till tillägg i arbetsordning för 
kommunfullmäktige/presidium har upprättats. 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 
1. Arbetsordning för kommunfullmäktige och kommunfullmäktiges 

presidium antas. 
2. Kommunfullmäktiges beslut 2022-12-12 § 139 upphör att gälla. 

_____ 
 
 

Justerandes sign.  
 
 
 

Beslutsunderlag 
Au 2024-10-01 
Förslag till riktlinjer för allmänhetens frågestund 

Utdragsbestyrkande 

  



 

 
 

ARVIDSJAURS KOMMUN Sammanträdesprotokoll  
Árviesjávrien kommuvdna 
 

 

Sammanträdesdatum 
 
 

Blad 

 

Kommunstyrelsen 2024-10-15 291 
 

 
 
 
Arvodesreglemente 
mandatperioden  
2023–2026 – uppräkning 
av arvoden 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Ks § 212  Dnr 00290/2023 024 
 
Kommunfullmäktige antog 2023-02-28 § 22 arvodesreglemente 
mandatperioden 2023–2026. I dokumentet fastslås att arvodesreglementet 
ska tas upp för översyn av kommunfullmäktiges presidium i slutet av varje 
år, när kommande års inkomstbasbelopp är fastställt. 
 
Reglementet reviderades 2023-11-28 § 154 där kommunfullmäktige 
beslutade att: 
- Samtliga arvoden ska under år 2024 vara oförändrade.  
- Översyn av reglementet ska ske i samband med budgetprocessen inför år 
2025. 

- Översynen ska utgå från 2024 års inkomstbasbelopp som grund. 
 
I enlighet med detta har ett förslag till revidering gjorts av arvodena i 
arvodesreglementet inför 2025. 
 
Yrkande under sammanträdet 
 
Göte Renberg (s) 
Ändring - Under rubrik 3. Halvdagsarvode: stryka punkten ”Av 
kommunstyrelsen förordnade att fatta beslut enligt LVU och LVM”. 
 
Bjarne Hald (c) 
Tillägg - Under rubrik 15. Arvoden, första meningen:  Arvoden utgår från 
”föregående års” inkomstbasbelopp och justeras årligen den 1 januari. 
 
Proposition  
Ordföranden ställer först proposition på Göte Renbergs yrkande och 
förklarar att kommunstyrelsen beslutat detsamma.  
Ordföranden ställer sedan proposition på Bjarne Halds yrkande och förklarar 
att kommunstyrelsen beslutat detsamma. 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 
1. Reviderat arvodesreglemente mandatperioden 2023–2026 antas och 

börjar gälla 2025-01-01. 
2. Kommunfullmäktiges beslut 2023-11-28 § 154 upphör att gälla  

2024-12-31. 
______ 
 
 

Justerandes sign.  
 
 
 

Beslutsunderlag 
Au 2024-09-24 
Tjänsteskrivelse – Kanslichef och kommunsekreterare 
 

Utdragsbestyrkande 

 
  



 

 
 

ARVIDSJAURS KOMMUN Sammanträdesprotokoll  
Árviesjávrien kommuvdna 
  

Sammanträdesdatum 
 
 

Blad 

 

Kommunstyrelsen 2024-10-15 292 
 

 
 
 
Val av ersättare i 
kommunstyrelsen 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Ks § 213 Dnr 00140/2024 102 
 
Marius Helland Vassbotn (m) har begärt entledigande från sitt uppdrag som 
ersättare i kommunstyrelsen. 
 
Kommunfullmäktige beslutade 2024-06-18 § 102 att bordlägga valärendet 
till kommunfullmäktiges sammanträde den 29 oktober 2024. 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 
1. Kommunfullmäktige har att utse ny ersättare i kommunstyrelsen efter 

Marius Helland Vassbotn. 
_____ 
 
 

Justerandes sign 
 
 
 

Beslutsunderlag 
 

Utdragsbestyrkande 

  



 

 
 

ARVIDSJAURS KOMMUN Sammanträdesprotokoll  
Árviesjávrien kommuvdna Sammanträdesdatum 

 
 

Blad 

 

Kommunstyrelsen 2024-10-15 293 
 

 
 
 
Socialchefens rapport till 
kommunstyrelsen 

Ks § 214  Dnr 00037/2024 101 
 
Socialchef Peter Öhman lämnar följande information; 
 
Ekonomi 
Sommaren 2024 har kostat ca 2,5 mnkr. 
Sociala verksamhetens budget ser ut att gå mot ett plusresultat. 
 
Äldreomsorgen  
Ny organisation inom äldreomsorgen. 
Differentiering av arbetsuppgifter har högsta prioritet. Uppstart vecka 40. 
Projekt under 2025 - Evondos, läkemedelsrobotar. Placerar 10 st. på SÄBO 
och 8 st. inom hemsjukvården (faller inom differentiering av 
arbetsuppgifter). 
 
Avdelningen för stöd och omsorg 
Rekrytering av två områdeschefer pågår, ett vikariat samt en 
tillsvidaretjänst.  
 
Individ- och familjeomsorgen  
Har höga verksamhetskostnader.  
 
Hälsosjukvårdsenheten  
Rekrytering av sjuksköterskor pågår. 
 
Övrigt 
Renovering av Ringelsta är snart genomförd. 
Nya socialtjänstlagen, SoL – Kartläggning pågår. Allt skall vara klart till 
sista juni 2025. 
 
_____ 

Justerandes sign.  
 
 
 

Beslutsunderlag 
Muntlig redovisning 

Utdragsbestyrkande 

  



 

 
 

ARVIDSJAURS KOMMUN Sammanträdesprotokoll  
Árviesjávrien kommuvdna Sammanträdesdatum 

 
 

Blad 

 

Kommunstyrelsen 2024-10-15 294 
 

 
 
 
Skolchefens rapport till 
kommunstyrelsen 

Ks § 215 Dnr 00038/2024 101 
 
Skolchef Peter Andersson lämnar följande information; 
 
Ringelskolan 
De två extra lärartjänsterna (resurslärare) som tillsattes inför hösten har gjort 
stor skillnad för oss på Ringelskolan. Vi har nu en kostym som räcker till att 
ge stöd till elever som behöver det (framförallt i kärnämnen) och ev. 
lärarfrånvaro kan lösas inom våra egna väggar då någon av resurslärarna 
hoppar in när ordinarie lärare är frånvarande. Rektor, skoladministratör, 
specialpedagog och resurslärare i matematik kan därmed ägna sig åt 
ordinarie arbetsuppgifter och lärarna behöver inte hålla mer undervisning än 
planerat.  Personalen mår bättre vilket märks i samtal, efterfrågan på 
gemensamma aktiviteter och lust till skolutveckling. Förutom redan 
inplanerade aktiviteter kopplade till våra SKA-områden har vi anmält 
intresse till att delta i ett interventionsprojekt via Umeå Universitet. 
Interventionsprojektet är kopplat till Projektet “Att inte klara av trycket: Hur 
hänger matematikängslan ihop med matematikprestation”. Intresset bland 
lärarna är stort och vi håller tummarna för att vi får delta. På initiativ av 
elevhälsopersonal och gott gensvar hos övrig skolpersonal kommer vi också 
ta del av Aktiv skolas webbinarium om barns utsatthet på nätet. 
Korttidsfrånvaron bland personalen har minskat. Vi har mycket bättre 
täckning på rasterna och kan därmed förhindra och se situationer som 
uppstår. Lärarledda rastaktiviteter erbjuds tre gånger i veckan. Antalet 
kränkningar bland elever är markant färre än förra hösten.  
 
Parkskolan 
Personellt har skolan en bra men tunn grundbemanning som normalt stöttas 
upp av extrastöd utifrån behov. Tyvärr är det för närvarande svårt att hitta 
extraresurser till vikariat såväl som när tillfälliga personalförstärkningar 
erfordras. Vilket skapar en extra hög belastning på befintlig personal. 
Elevmässigt har en elev flyttat medans två elever med holländskt ursprung 
har tillkommit och ytterligare två med polskt/tyskt ursprung är på väg in. Att 
i en så liten organisation få till en bra introduktion och undervisning med 
icke svensktalande elever är en stor utmaning, speciellt då extraresurser är 
väldigt svåra att ta in.  
 

Justerandes sign  
 
 
 

Beslutsunderlag 
Muntlig information  

Utdragsbestyrkande 

 
  



 

 
 

ARVIDSJAURS KOMMUN Sammanträdesprotokoll  
Árviesjávrien kommuvdna Sammanträdesdatum 

 
 

Blad 

 

Kommunstyrelsen 2024-10-15 295 
 

 
 
 
Skolchefens rapport till 
kommunstyrelsen 

Ks § 215, forts. 
 
Fridhemsskolan  
Sjukskrivningar i verksamheten och svårt med rekryteringar, vilket har 
inneburit att det har varit tungt på administrationssidan och rektor har varit 
tvungen att hitta internt lösningar kring lärarsituationen. Detta innebär att 
rektor får fortsätta hjälpa specialpedagoger med sina uppdrag och sitta med 
på många elevärenden, förhoppningen är att under våren ska 
Fridhemsskolan ha en färdigutbildad specialpedagog och en speciallärare 
som kan avlösa rektor i detta arbete. Rektor upplever att fler saker flyttas ner 
från central administration till verksamhetens administratörer, vilket inte är 
hållbart i längden. Färre antal A-dagar vid skolstart har inneburit att vissa 
saker har blivit framflyttade. 

Anpassad grundskola 

Ringelskolan  
Precis som föregående läsår har vi få elever inskrivna i anpassad grundskola. 
För att tillse social gemenskap, nyttja personal på bästa sätt och ge stöd till 
de elever i grundskolan som har stora svårigheter att nå målen i grundskolan 
hålls även en särskild undervisningsgrupp i samma lokaler som anpassad 
grundskola. I gruppen undervisas elever från årskurs fem och sex. 
Grundskoleeleverna har undervisning i särskild undervisningsgrupp utefter 
behov. Det innebär att en del elever har huvuddelen av undervisningen där 
och bara viss undervisning i helklass medan andra bara har vissa lektioner i 
särskild undervisningsgrupp. Upplägget fungerar väl och gynnar elever i 
såväl anpassad grundskola som grundskola.  
 
Fridhemsskolan  
Rektor upplevelse i början av skolstart att det skulle behövas fler personal 
vid anpassad grundskola infriades. Skolan har ett flertal av personalen som 
arbetar deltid och det blev inte hållbart i längde så en till person har 
anställts. Vi arbetar med att få rutiner att sätta sig i verksamheten.  
 
Gymnasieskolan/Vux 
Efter intensiv skolstart, där förändrat upplägg krävt stor ansträngning och 
flexibilitet från personalen, väntar en mer normalintensiv period. I samband 
med årstidsväxlingen mot mörkare tider krävs dock ett stort mått av 
ihärdighet och uthållighet från både elever och personal. Att eleverna 
kämpar syns i frånvarostatistiken. Rektor har vid föräldramöte åk 1 betonat 
vikten av aktivt deltagande för elevernas hälsa och studieresultat, samtidigt 
som vi efterlyst hemmets stöd i att motivera och främja elevernas närvaro.  

Justerandes sign.  
 
 
 

Beslutsunderlag 
Muntlig information 
 

Utdragsbestyrkande 

  



 

 
 

ARVIDSJAURS KOMMUN Sammanträdesprotokoll  
Árviesjávrien kommuvdna Sammanträdesdatum 

 
 

Blad 

 

Kommunstyrelsen 2024-10-15 296 
 

 
 
 
Skolchefens rapport till 
kommunstyrelsen 

Ks § 215, forts. 
 
Antalet CSN-varningar har i jämförelse med samma tidpunkt förra läsåret 
ökat med 25 % och rektor har avslagit flertalet ledighetsansökningar där 
familjer väljer semesterresa istället för att delta aktivt i undervisningen, 
vilket i förlängningen påverkar undervisningens förutsättningar och drabbar 
lärarnas arbetsmiljö. Höstlovet kommer lägligt för samtliga. 
 
Skolledningen upplever organisationen som ansträngd, vilket bekräftas i 
dialog med kollegiet och arbetstagarorganisationerna. Sandbackaskolan 
(SB) har detta läsår tagit emot fler elever och större andel av eleverna har 
stora behov av stöd och anpassningar för att fungera i skolan och klara sina 
studier. SB har den senaste månaden drabbats av flertalet sjukskrivningar, 
vilket medför behov av dubbelbemanning framöver. Svårighet att rekrytera 
yrkeslärare flygteknik består så behovet av att anlita konsulter kvarstår. Pga. 
föräldra- och tjänstledighet på fordonsprogrammet krävs fortsatt 
omorganisation/rekrytering för att lösa bemanningen utan att det påverkar 
elevernas utbildning alltför negativt. Transportstyrelsen genomför tillsyn på 
förarprövare vid fordonstransportprogrammet under hösten och 
förberedelser inför detta tillsynsbesök pågår, vilket sätter ytterligare press på 
en redan ansträngd situation. 
 
Under hösten genomförs fortbildning inför övergång från kursbetyg till 
ämnesbetyg. Personalens arbetsmiljö är ett prioriterat område där 
skolledningen, i samverkan med Sveriges lärare, genomför aktiviteter som 
syftar till att skapa hållbarhet, utveckling och tydligare fokus på lärarnas 
centrala uppdrag. Vi arbetar även vidare med att förtydliga intern 
ansvarsfördelning och interna rutiner för att skapa en hållbar arbetsmiljö för 
samtliga delar av organisationen. 
 
Ekonomiskt ser skolledningen stora utmaningar att få ihop årets budget, då 
vi ser att flera budgeterade intäkter uteblir under hösten samtidigt som 
verksamhetskostnaderna fördyras med anledning av prisökningar, ökat 
elevantal och omfattande stödbehov som kräver personella resurser. Även 
avskrivningskostnaderna ökar. 
 
_____ 

Justerandes sign.  
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Muntlig information 
 

Utdragsbestyrkande 
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Kommunchefens rapport 

Ks § 216 Dnr 00002/2024 101 
 
Kommunchef Lena Ruth lämnar följande information; 
 
Näringsliv 
Rekryteringsmässan: deltagande företag är väldigt nöjda. Endast en konkurs 
än så länge i år, 49 nystartade företag så här långt, av dessa är 16 aktiebolag.  
 
Samhällsbyggnad 
Ny miljöinspektör började måndag den 14 oktober, en sa upp sig för nytt 
jobb fredagen innan. Samhällsbyggnadschefen går själv in och handlägger 
ärenden på miljösidan i väntan på att bemanningen ska bli fulltalig. För 
övrigt lugnt i verksamheten. 
 
Räddningstjänsten 
• Tre nya deltidsanställda till räddningstjänsten i Glommersträsk. 
• Tillsynerna enligt tillsynsplan 2024 är nästan i mål.  
• Avtal avseende I väntan på ambulans (IVPA) och transport i terräng för 

regionens räkning är påskrivna av Arvidsjaurs kommun.  
• Erbjudande om brandutbildning kommer att skickas ut till 

verksamheterna från Räddningstjänsten.  
• En diskussion förs om behovet av att kommunen ska ha egen depå av 

bränsle. 
 
Övrigt 
• Problem med Kulturskolans lokaler i form av överhörning mellan 

rummen, Sveriges lärare har lämnat in en 66A. Kulturen tillsammans 
med fastighet ser över möjligheten att anpassa lokalerna, parallellt pågår 
en översyn av organisation av Kulturskolan (förläggning av tider) samt 
möjlighet att vara i skolans lokaler vissa tider. 

• Ny säkerhetssamordnare på plats. 
• Norsjö kommun gör studiebesök hos oss den 25/10 för att se hur vi 

arbetar utifrån ekonomiska nyckeltal. 
• Arvidsjaurs kommun har anslutit sig till SKR:s digitala erbjudanden; 

- Breddinförande av vissa välfärdstekniska lösningar 
- Identitet och behörighetshantering 
- SDK i Socialtjänsten 
- Införande och utveckling av Digital post 

• Ny hemsida lanserad. 
• För övrigt lugnt i verksamheterna. 
_____ 

Justerandes sign.  
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Rapport från 
kommunstyrelsens 
ordförande 
 

Ks § 217 Dnr 00003/2024 101 
 
Kommunstyrelsens vice ordförande Marcus Lundberg informerar om 
följande; 
 
- Dialogmöte med vårdnadshavare angående barnomsorg på obekväm 

arbetstid. 
- Styrelsemöte för Region 10 i Lycksele. 
- Deltagit på konferenser om det nya skatteutjämningssystemet. 
- Arbetsutskottet har varit på studiebesök på gymnasieskolan. 
- Deltagit på representation för svensk näringslivsrankning. 
- Förberedelser inför beredskapsövningen Vilde.  
- Ordförandeträff med kommunstyrelsens utskott.  
- Vindkraftsutvecklare har tagit kontakt med undertecknad.  
____ 

Justerandes sign. 
 
 
 

Beslutsunderlag 
Muntlig information 

Utdragsbestyrkande 
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VD-rapport -  
Arvidsjaur 
Kommunföretag AB 
 
 
 
 

Ks § 218 Dnr 00002/2024 991 
 
Arvidsjaurs Kommunföretag AB:s VD Lena Ruth lämnar följande rapport; 
 
Arvidsjaurs Energi AB 
 
Gunnar Wigenstam börjar som ny VD hos AEAB 2024 10 14.  
 
Mätarbyten pågår fortsatt, och arbetet pågår med sista vintersäsongen nu. 
Detta är en lagstadgad åtgärd, som bolaget genomför själva utan hjälp av 
konsulter.  
 
Bränslepriserna ökar fortfarande men inte lika kraftigt. Tillgången har blivit 
osäker över vintrarna. Tillgång och pris (som kan vara något lägre 
sommartid) gör att bolag bygger så stort lager som det går sommartid. 
Arvidsjaurs Energi tittar vidare på alternativa lösningar och möjligheter att 
bl a flisa grot och stamved som får torka. Utvecklingen prismässigt går mot 
den typen av inköp men då måste vi ha större ytor för lagring och flisning. 
Bolaget har begärt offert av vattenfall för att flytta regionkraftledningen som 
går över bolagets fastighet då det finns stort behov av ytor för 
stamvedslagring. Denna lösning visar sig vara dyr så bolaget tittar på andra 
möjligheter. AEAB behöver jobba mycket med råvarusidan för att få alla 
pusselbitar på plats för en effektiv råvarukedja så ekonomiskt som möjligt. 
 
Leverans från en lokal leverantör pågår och utvecklas. 
 
Arbetet med handel med utsläppsrätter EU ETS fortgår, och bolaget är 
upplagt i unionsregistret för handel. 
 
Nytt besked från Naturvårdsverket: Beslut om återkallande av tillstånd för 
utsläpp av växthusgaser per den 31/12 2025, då AEAB inte tillför mer än 
20MW, och måste då rapportera sista gången 2026. 
 
Prisjusteringens om infördes fr.o.m. januari 2024 har inneburit att bolaget 
börjar närma sig avkastningskravet. 2024 januari-sept. ser relativt bra ut. 
Har kunnat bygga lager i sommar och börjar få ett positivt kassaflöde igen 
av naturliga skäl. Budgeten håller ännu om inget exceptionellt inträffar. 
 

Justerandes sign.  
 
 
 

Beslutsunderlag 
 

Utdragsbestyrkande 
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VD-rapport 
 

Ks § 218, forts. 
 
Arvidsjaurs Energi AB, forts 
 
Stora frågor framåt rör utbyggnad av kapacitet för att möjliggöra nya 
anslutningar där Försvarsmakten aviserar ett större behov. Uppfylla ställda 
myndighetskrav på små- och medelstora pannor, samt utmaningen med 
bränsletillgång och -priser. Bolaget förstärker leveranssäkerheten, både vid 
elavbrott såväl som haverier vid bolagets anläggningar genom att flytta över 
reservkraft från kommunhuset till pelletspannorna. Reservkraften för pellets 
flyttas till oljepannan på Sandbacka, där det i dagarna påbörjas bygge av ett 
utrymme för reservkraften. Bägge dessa blir då mer stationära vilket innebär 
snabbare uppstart. 
 
Sommar revisionen av anläggningarna har gått bra. Utöver 
underhållsåtgärder byter bolaget vågsystem då nuvarande leverantör inte kan 
uppfylla kraven som kommer.  
 
Läckande tak IH 3 åtgärdas nu. 
 
Upphandling ny panna för att kunna urfasa utöver olja även den dyra 
pelletsen är påbörjad. Den nya ska gå att köra på minlast på sommaren 
(nuvarande panna måste slås av över sommaren och bolaget eldar då pellets 
som är betydligt dyrare). Kapacitetsökning inför nyanslutningar. Högre 
driftsäkerhet vid extremkyla. 
 
 
Arvidsjaur Flygplats AB 
 
Ekonomi 
Ny beräkningsmodell för statliga driftbidrag till icke-statliga flygplatser: 

- En pott om 210MSEK. 
- 10 MSEK skrivna till 6 Norrlandsflygplatser. 
- from 2025 får fossilfri verksamhet ansöka om 1MSEK i en 

engångsbetalning (tas ur potten).   
- Bidraget får dock motsvara högst 75% av faktiskt underskott. 

Just nu så är det totalt 27 flygplatser som kommer att kunna ansöka om 
bidrag enligt den nya modellen. 
 
Hur beräkningarna kommer att göras år 1 är lite oklart, bedömningen från 
AFAB är dock att stödet kommer att vara 8-9MSEK för året 2024. 
 

Justerandes sign.  
 
 
 

Beslutsunderlag 
 

Utdragsbestyrkande 
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VD-rapport 
 

Ks § 218, forts. 
 
Arvidsjaur Flygplats AB, forts 
 
Beroende på resultat för 2024 kommer sedan stödet att prövas och 
återbetalningsskyldighet åläggs om stödet varit högre än 75% av faktiskt 
underskott. 
 
Prognos AFAB 
AFABs prognos visar på ett resultat på -148TSEK, detta inkluderar då 
statliga stöd och kommunalt bidrag. 
 
Då bolaget valt en försiktig väg i prognosen så är bidraget från staten 8 
MSEK och det kommunala bidraget 2,5 MSEK. 
 
De största positiva delarna i prognosen är att tidigare reguljärflygbolag har 
betalat in en skuld de haft till flygplatsen på ca 3 MSEK. 
 
Flygtrafik 
Trafiken består av reguljärtrafik med Populair och kronflyg som trafikeras 
av SAS, i de allra flesta fall har samarbetena fungerat väl och trafiken gått 
som avsett med några mindre undantag. En del strul har dock förekommit 
med tidtabell och att det förekommit andra problem på samslingade 
destinationer. 
 
Fram till augusti har flygplatsen haft 48 554 resenärer som nyttjat 
flygplatsen för sina resor. 
 
Vintertrafiken har både ansökt och tilldelats slot-tider för vintertrafik-
programmet och de stora resdagarna kommer att vara måndagar och 
fredagar, där bolaget kommer att i vissa dagar ha 6 större flygmaskiner 
utöver vårt reguljärflyg som också utökar sin tillgänglighet under perioden. 
 
Personal 
Flygplatsen har förberett sig för kommande vintersäsong och genomfört 
anställningar för de operativa tjänsterna, administrativt är flygplatsen inte 
optimalt bemannad och flertalet av kravställda funktioner delas på ett fåtal 
individer vilket ger en högre känslighet vid frånvaro eller arbetsanhopningar 
inom flera områden samtidigt. 
 
 

Justerandes sign.  
 
 
 

Beslutsunderlag 
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VD-rapport 
 

Ks § 218, forts. 
 
Arvidsjaur Flygplats AB, forts 
 
Myndighetstillsyner 
Flygplatsen har under året haft 5 verksamhetskontroller utförda av 
Transportstyrelsen, vissa tillsyner är helt avslutade medan andra fortfarande 
har restpunkter som behöver utredas och implementeras på flygplatsen.  
 
Infrastruktur 
Flygplatsens infrastruktur i form av faciliteter, fordon/utrustning och 
tekniska system är i behov av reinvesteringar och i vissa delar inköp av nya 
lösningar – här har flygplatsen påbörjat ett arbete som kommer att behöva 
pågå under en längre tidsperiod för att möta upp till kravställningar om 
operativ drift av flygplats, genomförda förbättringar: GPU, MET-
vindmätare, Hjullastare, snöslunga, flygplansvärmare, PreSec för att nämna 
några samt att större underhåll sker inom både publika och övriga lokaler på 
flygplatsen. 
 
Viktigt blir att flygplatsen håller i investeringstakten och på så sätt kan 
säkerställa driftsäkerhet av faciliteter och anläggningar framöver. 
 
Flygplatsen har också anslutit sig till en ny leverantör av radardata – detta 
betyder att bolagets nya leverantör arbetar med att bygga upp en förbindelse 
mellan Arvidsjaur flygplats och ATCC på Arlanda för att kunna på ett säkert 
och strukturerat sätt kunna förse oss med radarbilder. Lösningen skall initialt 
godkännas av Transportstyrelsen innan den kan nyttjas och sedan skall den 
kopplas in lokalt med hjälp av lokalt säkerhetsarbete samt att utbildningar 
behöver verifiera att bolaget fortsatt har kompetens för att kunna nyttja detta 
i den operativa miljön. Med detta nämnt vågar flygplatsen idag inte sätta 
datum för när detta åter finns driftsatt. Ekonomiskt kommer lösningen var 
betydligt mer kostsam för flygplatsen men ses som en tydlig förbättring av 
både tjänsteutövande och luftrumssamnyttjande. 
 
Omvärldsbevakning 
 
Den europeiska bilindustrin har en stark koppling till flygplatsen och 
signalerna i media är att det är tufft läge för industrin som helhet. Hur eller 
om det kommer att påverka flygplatsen är i dagsläget okänt, det vi dock kan 
se är att antalet flyg till flygplatsen kommer att vara inom tidigare nivåer. 
 

Justerandes sign.  
 
 
 

Beslutsunderlag Utdragsbestyrkande 
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Ks § 218, forts. 
 
Arvidsjaur Flygplats AB, forts 
 
Försvarsmakten/NATO är andra delar som visar intresse för flygplatsen i 
omgångar, dock finns inga konkreta förfrågningar. Regeringen har tagit 
fram en promemoria om Sveriges nationella plan för militär rörlighet 2024–
2026 där bolaget tror att flygplatsen kan ha/få en betydelse. Utöver det 
noteras även att FM-log växer lokalt.  
 
Lagar/regler inom luftfarten och flygplatser är konstant under utveckling, i 
närtid ser bolaget olika regleringar som kommer att få effekt på flygplatsen 
för att nämna några Entry/exit föreskriver ny hantering av resenärer som 
reser in eller ut från EU som kommer ställa andra krav på infrastruktur än 
idag. En annan stor kommande förändring är EU’s reglering av marktjänster 
som kommer att bli en certifierad verksamhet samt Transporstyrelsens 
tolkning av marktjänstlagen som kan kräva att kostnader och intäkter för 
marktjänster skall redovisas separat, detta för att flygplatser inte skall 
subventionera dessa aktörer. 
 
Arvidsjaurhem AB 
 

• Bokslut T3 klart. Prognos för resultat helår över budget med 1 mkr 
• Projekt hissrenovering klart och slutbesiktning genomförd. 
• Projekt relining pågår i kv Lärkan/Ärlan, 2 byggnader. 
• Upphandling av relining kv Uttern och Lejonet pågår. 
• Projekt Ringelsta; slutbesiktning kvarstår 
• Förberedelse för renovering fasad SVALAN  4 (Postenhuset) 
• Anpassning lokal för Handelsbanken pågår 
• Upphandling av energisparprojekt kv. Skarven pågår. 
• Elbilsladdning kommer att erbjudas enligt Piteåmodellen. 
• Temadag 5/12 för att fånga upp möjliga kostnadsbesparingar 

planeras för all personal. 
• Nytt energiuppföljningssystem i drift. 
• Rekrytering av fastighetstekniker pågår. 
• Arvidsjaurhem utreder konsekvenser av ny detaljplan kv Hinden 1 
• VD har deltagit på VD konferens i Sundsvall, Norra regionen 

 
_____ 

Justerandes sign  
 
 
 

Beslutsunderlag Utdragsbestyrkande 

  



Närvaro- och voteringslista 1(2) 
 
KOMMUNSTYRELSEN 2023–2026 
 
Sammanträde: 2024-10-15 
 
 
Ordinarie ledamöter: 

    
Namn Närvarande Ja Nej Avst Ja Nej Avst Ja Nej Avst 

Vakant (s) -          
Marcus Lundberg (s) 1          
Lena Karlsson (s) 1          
Gunilla Bäckström (s) 1          
Göte Renberg (s) 1          
Margoth Holmqvist (v) 1          
Ingrid Tagesdotter (v) -          
Martin Nilsson (c) 1          
Sofie Lundberg Nilsson (c) 1          
Per Ågren (sd) -          
Lars Ralph (m) -          

 

SUMMA 7          
 
  



 

Närvaro- och voteringslista 2(2) 
 
KOMMUNSTYRELSEN 2023–2026 
 
Sammanträde: 2024-10-15 
 
 
Ersättare: 
     

Namn Närvarande Ja Nej Avst Ja Nej Avst Ja Nej Avst 
Agneta Starefeldt (s) 1          
Kristofer Vesterberg (s) ---          
Johnny Bäckström (s) ---          
Kristina Taimi (s) ---          
Joakim Lundberg (s) ---          
Eva Tåqvist Clausén (s) ---          
Jessica Eriksson (s) ---          
Björn Lundberg (s) ---          
Susanne Lindberg (s) ---          
Vakant (s) ---          
Anders Östervald (v) 1          
Britt-Inger Hedman (v) ---          
Linus Laestander (v) ---          
Ida Nilsson (v) ---          
Sara Grandelius (v) ---          
Liza Nilsson (v) ---          
Anja Utsi (v) ---          
Susanne Bergström (c) ---          
Patrik Åman (c) ---          
Ann-Karin Sörmo (c) ---          
Gunnar Wigenstam (c) ---          
Samuel Wigenstam (c) ---          
Bjarne Hald (c) 1          
Peter Rydfjäll (sd) ---          
Freja Saverstam (-) ---          
Vakant (sd) ---          
Jens Otto Andersson (sd) ---          
Jens Eliasson (l) 1          
Josephine Neander (l) ---          
Vakant (m) ---          

 

SUMMA 4          
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